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Mededeling:
Gedeputeerde Staten hebben op 9 juli 2019 de maatschappelijke klankbordgroep 
beleidskader beheer Oostvaardersplassen ingesteld en de leden van de klankbord
groep benoemd. Provinciale Staten zijn hierover aansluitend geïnformeerd. De 
klankbordgroep heeft op 18 september 2019 aan Gedeputeerde Staten advies uit
gebracht. Het advies, bestaande uit 6 punten, is ter informatie bijgesloten.

Onderwerp

Advies klankbordgroep beleidskader beheer Oostvaardersplassen

Kern mededeling:

De maatschappelijke klankbordgroep beleidskader beheer Oostvaardersplassen 
heeft op 18 september 2019 haar advies uitgebracht aan Gedeputeerde Staten. 
De klankbordgroep adviseert Gedeputeerde Staten over de wijze waarop de sa
menleving kan worden betrokken bij hét uitvoeren van het provinciale beleidska
der beheer Oostvaardersplassen.

Gedeputeerde Staten zullen de communicatie, zoals bedoeld door de klankbord
groep, agenderen in het reguliere overleg met Staatsbosbeheer, waar de commu
nicatie vast aan de orde komt.
Het advies om een lijst op te stellen van punten van nader onderzoek en verken
ning volgend uit het Beleidskader Beheer Oostvaardersplassen wordt eveneens 
overgenomen. Gedeputeerde Staten nemen het advies over om een openbare bij
eenkomst te organiseren met als doel informeren over openstaande en lopende 
punten'uit het Beleidskader Beheer Oostvaardersplassen en een luisterend oor te 
bieden.
Het advies om het onderwerp recreatie en toerisme niet te agenderen voor deze 
openbare bijeenkomst is eveneens overgenomen.
Het advies om zorgvuldig te monitoren wat de effecten zijn van de reset van het 
moeras en het begrazingsgebied wordt voor kennisgeving aangenomen. 
Het laatste advies, om burgerleden toe te voegen aan door de provincie inge
stelde klankbord- en expertgroepen met betrekking tot de Oostvaardersplassen 
wordt niet overgenomen.
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Aan:  College van Gedeputeerde Staten van Flevoland 
Van: Maatschappelijke Klankbordgroep Beleidskader Beheer Oostvaardersplassen 
DD:  18  september 2019  
 
Betreft: eerste advies 
 
 
 
Geacht college van Gedeputeerde Staten, 
 
Per 9 juli 2019 heeft u ingesteld de Maatschappelijke Klankbordgroep Beleidskader Beheer 
Oostvaardersplassen (KBG), voor de periode 9 juli 2019 t/m 31 december 2020.  
 
U heeft in het Instellingsbesluit het volgende bepaald over taak en werkwijze van de KBG: 

1. De KBG heeft tot taak Gedeputeerde Staten te adviseren over de wijze waarop 
belangenorganisaties en inwoners kunnen worden betrokken bij vraagstukken met 
betrekking tot het beleid en beheer van de Oostvaardersplassen, voor zover die 
vraagstukken voortvloeien uit het Beleidskader. 

2. Bij haar advisering besteedt de KBG in ieder geval aandacht aan: 
a. de onderwerpen waarover raadpleging van belangenorganisaties en inwoners 

wenselijk is 
b. de wijze waarop en de vorm waarin raadpleging kan worden georganiseerd 
c. de organisaties en/of inwoners die bij deze raadpleging uitgenodigd kunnen 

worden. 
3. De verslagen van de bijeenkomsten van de KBG en de uitgebrachte adviezen 

worden door de voorzitter ondertekend en aan GS verzonden. 
4. De KBG kan de bijeenkomsten of raadplegingen bijwonen die worden georganiseerd 

op basis van het advies van de KBG. 
 
De KBG is drie keer bijeen geweest. De eerste keer om kennis met elkaar te maken, nader 
te worden geïnformeerd door uw medewerkers en Staatsbosbeheer (SBB), en elkaars 
verwachtingen te peilen. De tweede keer om van gedachten te wisselen over hoe ons 
eerste advies kan worden vormgegeven. De derde keer om het eerste advies vast te 
stellen. 
 
Uitgangspunt bij onze advisering is het door Provinciale Staten vastgestelde Beleidskader, 
met inachtneming van de moties die bij die vaststelling door PS zijn aanvaard, en hetgeen 
u heeft bepaald over onze taak en werkwijze. 
 
De KBG constateert dat er gebrek is aan vertrouwen bij nogal wat mensen en organisaties 
in Flevoland en daarbuiten die zich sterk betrokken voelen bij het wel en wee van wat er 
in de Oostvaardersplassen gebeurt en daar ook uiting aan geven. Dat wil niet zeggen dat 
dit ook het geval is bij het grote publiek in Flevoland en daarbuiten. Het door Provinciale 
Staten in ruime meerderheid vastgestelde Beleidskader lijkt te kunnen rekenen op een 
grote mate van maatschappelijk draagvlak. Wel realiseert de KBG zich dat een (klein) deel 
van onze samenleving grote moeite heeft met het nu vastgestelde beleid. 
 
- De KBG constateert dat er sprake is van een zekere mate van stroefheid hoe beheerder 
SBB omgaat met publieke kritiek, zoals bijvoorbeeld rond het al dan niet bijvoeren, de 
beschikbaarheid van beschutting en de uitgeplaatste Konikpaarden naar Spanje en Wit-
Rusland. Wij hebben weliswaar begrip hoe dit zo gekomen is, de soms harde kritiek is 
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onprettig voor de medewerkers van SBB. Actuele ontwikkelingen rond de 
Oostvaardersplassen gaan snel en zijn nogal eens onvoorspelbaar. De KBG is er zich van 
bewust dat er altijd verschil van inzicht zal blijven onder betrokkenen als het om de 
huidige situatie en nieuwe ontwikkelingen gaat. Het zou echter goed zijn als er een vorm 
wordt gevonden waarbij SBB wel reageert op kritiek en commentaar van mensen en 
organisaties, zonder dat de medewerkers persoonlijk worden aangesproken. 
Staatsbosbeheer wordt geadviseerd om geregeld via social media feitelijke en technische 
informatie te communiceren over de ontwikkelingen ter zake van beheer en welzijn van de 
grote grazers, de ontwikkelingen in de vegetatie, en de uitvoering van maatregelen 
volgend uit het nieuwe beleid. 
Voorts adviseert de KGB ook om te blijven communiceren over goede ontwikkelingen. De 
communicatie rond het Vogelfestival is daar een goed voorbeeld van. Ook de blogs van de 
enthousiaste boswachters kunnen worden gelinkt naar Facebook en Twitter. Wij adviseren 
het College van GS daarover in gesprek te gaan met SBB. (Advies 1) 
 
- De KBG acht het nodig dat in de komende weken wordt gewerkt aan het opstellen van 
een goede diagnose; het eens goed in kaart brengen waar we nu staan. Samen met 
betrokkenen moet worden bezien, uitgaande van het vastgestelde Beleidskader, waar bij 
het bevoegd gezag ruimte ligt voor discussie en meedenken bij de uitvoering van het 
Beleidskader. Daarbij is het handzaam dat er door de provincie een lijst wordt opgesteld 
van punten waarvan de commissie Van Geel, later bekrachtigd door Provinciale Staten, 
heeft geconstateerd dat nader onderzoek en verkenning gewenst is. Dit overzicht kan 
onder andere worden benut bij de onder advies 3 geadviseerde bijeenkomst. (Advies 2)  
 
- Wij adviseren dat op korte termijn een bijeenkomst wordt georganiseerd waarin 
informatie wordt verstrekt over de openstaande en lopende punten uit het advies. Wij 
achten het gewenst dat de provincie zich daarbij een goed luisteraar betoont, opdat de 
deelnemers aan de bijeenkomst het gevoel hebben gehoord te worden. Spelregel vooraf 
moet zijn dat niet het Beleidskader zelf weer ter discussie wordt gesteld, wel de 
uitvoering ervan en de aanpak van de openstaande punten. Dat vereist nogal wat van de 
organisatie en leiding van deze bijeenkomst. Onze gedachten gaan uit naar het uitnodigen 
van organisaties en personen die de afgelopen jaren hebben laten blijken zich betrokken 
te voelen bij het welzijn van de grote grazers. De KBG adviseert dat de bijeenkomst 
openbaar is, ook openbaar wordt aangekondigd en daarmee ook toegankelijk is voor 
mensen die geen uitnodiging hebben ontvangen. De aanwezigen worden plenair bestuurlijk 
bijgepraat door de provincie, mogelijk bijgestaan door SBB. Doel van het plenaire deel is 
om te informeren, context te geven aan het dossier. Daarna kan er door de aanwezigen 
informatie worden ingewonnen. Vervolgens kunnen zij hun visie en opinies meegeven aan 
medewerkers van de provincie die per onderwerp zijn gegroepeerd op de locatie waar de 
bijeenkomst plaatsvindt. Doel is dat er goed wordt geluisterd, met ruimte voor follow-up-
vragen en het delen van visie. (Advies 3) 
 
- Het onderwerp Recreatie en Toerisme achten wij nog niet rijp als onderwerp voor die 
eerste bijeenkomst. Het is goed dat eerst in kaart wordt gebracht welke ideeën en 
initiatieven er op dit punt in de afgelopen tijd op tafel zijn gekomen bij provincie, 
gemeenten, SBB en anderen. In een later stadium kan worden gedacht aan een 
bijeenkomst waarin de initiatieven van betrokken partijen bij elkaar worden gebracht. 
(Advies 4) 
 
- De KBG heeft begrepen dat momenteel, wegens budgettaire omstandigheden, de 
ontwikkelingen in het begrazingsgebied én het moerasgedeelte niet volgens eerdere 
plannen worden gemonitord. Zorgvuldige monitoring is ons inziens vanwege het “hand aan 
de kraan” uitgangspunt bij de reset van het moeras en de reset van de grote grazers 
uitermate belangrijk. Daarnaast acht de KBG het van belang dat de ontwikkelingen voor de 






